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Referat bestyrelsesmøde tirsdag den 14.november 2023 kl.17 til 20 
 
Deltagere: 
Bestyrelsesmedlemmer: 

Maj Vadskjær Hjordt Hansen (Forperson: mor til Martha på Bellis og Ingeborg på Anemonerne), Nynne Christensen (Næstforperson: 

og mor til Louie på Mælkebøtterne), Louise Buxbom (mor til Hugo på Bellis), , Mette Gothardt Lundh (mor til Hans på Violerne og 

Esther på Anemonerne), Anna Brinch (mor til Alberte på Bellis, og Oskar på Violerne), Søren Henriksen (far til Noura på 

Smørblomsterne), 

 

Personalerepræsentanter: 

Mette Mollerup (pædagog på Violerne), Sanne Pedersen (pæd. medhjælper på smørblomsten),  

 

Bestyrelsessuppleanter: 

Merle Strand Banggaard (mor til Audrey på Brændenælderne), Heidi Born (Mor til Nova på Brændenælderne), Marianne Nielsen (Mor 

til Karla på Smørblomsterne og Frida på Troldurterne), Julie Sandvik Loft (Mor til Per på Bellis og Luna på Klokkeblomsterne).  

 

Martha Fonden: 

Jørgen Segall, (formand for Martha Fonden)  
 

Sekretær og leder 

Henrik Mortensen  

 

 

Afbud:  
Julie Sandvik Loft (Mor til Per på Bellis og Luna på Klokkeblomsterne). Henrik Mortensen (syg), Jørgen Segall, (formand for Martha 
Fonden)  
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Emne (ansvarlig) 

 
 

 
Hvad skal vi udrette? 

 
referat 

 
Relevante 

dokumenter  

1. Godkendelse af 
referat fra den 
17.august 2023 
 

 Referatet blev godkendt. Eneste kommentar er at 
ny pædagog Peter er ansat på Valmuerne. 

 

Referat 

bestyrelsesmøde 17.august 2023.pdf
 

2. Præsentation af den 
nye bestyrelse 
 

• Præsentation af den nye 
bestyrelse 

• En stor velkommen til Heidi, Julie 
og Marianne 

• Konstituering af bestyrelse. 
Maj stiller op som forperson, og 
Nynne som næstforperson.  

• Opdatere kontaktinfo 

• Billeder til hjemmesiden, hvis I 
selv har et, kan det sendes til 
martha@marthahjemet.dk 

• Uddeling af relevant materiale, se 
vedlagte 

• Lukkedage fastlægges 

Bestyrelsen præsenterede sig selv. Bordet rundt. 
 
Bestyrelsen konstituerede sig selv med Maj som 
forperson og Nynne som næstforperson. 
 
Kontaktinfo ser ud til at være opdateret på 
hjemmesiden. De der mangler foto, skal sende et 
til Henrik martha@marthahjemmet.dk 
 
Lukkedagene bliver som Henrik har foreslået i det 
vedhæftede materiale. 
 
Bestyrelsesmøderne blev lagt d. 23/1, 17/4, 6/5, 
27/8 og d. 6/11 
 
Forældremøde og valg til bestyrelsen d. 10/10 

Tavshedsereklæring

.pdf

Forretningsorden 

bestyrelsen.pdf

Folder om 

selvejende institution MH.pdf

mailto:martha@marthahjemet.dk
mailto:martha@marthahjemmet.dk
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• Årshjul og kommende møder for 
2024 planlægges 

 
Henrik har forespurgt FOBU hvornår 
næste bestyrelseskursus kommer, men 
har endnu ikke fået svar.  
 
 

 
Der er interesse for at komme til 
bestyrelseskursus. 
 

årshjul 2023.pdf

Vigtige datoer 

2024.pdf
 

3.  Nyt fra Martha 
Fonden 

Fonden er en vigtig del af Martha 
Hjemmet, dels som udlejer af bygningen 
Brohusgade. Men i lige så høj grad ved at 
understøtte det gode børneliv på Martha 
Hjemmet og på Nørrebro.  
Jørgen vil informere om status på vores 
nye legepladsen, som er blevet udskudt.  
 

Jørgen var ikke til stede ved mødet. 
Stor ærgrelse over at finansieringen af ny 
legeplads ikke er mulig i 2024 (jf. Mail fra fonden).  
Legepladsen skal derfor vedligeholdes indtil 
videre. Bl.a. må et tag på hytten over den store 
rutsjebane helt fjernes. 
Medarbejderrepræsentanterne påpegede at en 
forhøjning/bakke ved rutsjebanen i vuggestuen er 
glat og farlig i regnvejr, og angiveligt ikke lever op 
til nuværende standarter og regler for 
legepladser. 
Bestyrelsen er enige om at sikkerheden for 
personale og børn har høj prioritet, og at dette 
skal håndteres uafhængigt af en større renovering 
af hele legepladsen.  
Der er tvivl om hvem der er “ejer” af legepladsen 
(kommunen, fonden?) og det bliver diskuteret, 
hvorvidt der bliver lavet tilsyn med legepladser, 
og om man kan blive pålagt at udbedre forhold, 

Vedr. legeplads fra 

Martha Fonden 2023.pdf
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som ikke lever op til sikkerhedsmæssige 
standarter?  
(se: https://bygningsreglementet.dk/Tekniske-
bestemmelser/16/Vejledninger/Generel_vejledni
ng ). 
Heidi vil undersøge, om der findes fonde rettet 
mod byggeri. 

4. Nyt fra bestyrelsen 
 

Nyt fra bestyrelsen og opfølgning fra 
sidst.  
 

Høstfesten var en succes med godt vejr og stor 
deltagelse.  
Positivt: vuggestue og børnehave på samme dag, 
klovnen, navn på stuerne ved bordene fungerede 
godt i børnehaven. 
Negativt: Lange køer til maden i børnehaven. 
Alle fik vist kage! men måske ikke sin egen! 
 
Fremmødet ved forældremødet 10/10 var ikke 
stort nok.  
Bestyrelsen diskuterede årsager til dette.  
Muligvis er det forvirrende at kalde det 
forældremøde og skal hedde noget andet. Det 
blev igen diskuteret om informationen når bredt 
nok ud. Er facebook f.eks. stadig et sted folk 
orienterer sig.  
Ift. Oplægsholder lader der til at være en stor lyst 
til at høre om det pædagogiske arbejde på MH, 
husets kerneværdier og strategier.  

 

https://bygningsreglementet.dk/Tekniske-bestemmelser/16/Vejledninger/Generel_vejledning
https://bygningsreglementet.dk/Tekniske-bestemmelser/16/Vejledninger/Generel_vejledning
https://bygningsreglementet.dk/Tekniske-bestemmelser/16/Vejledninger/Generel_vejledning
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5. Nyt fra afdelingerne 
 

Mette og Sanne fortæller om hvad de er 
optaget af i henholdsvis børnehave og 
vuggestuen. Så bestyrelsen har en føling 
med hvad der rør sig i huset. 
 

Det har været et meget hårdt efterår med meget 
sygdom og udskiftninger i personalet, samtidig 
med indkøring af nye børn.   
I vuggestuen er børnene ældre, helt op til to år, 
når de starter, og dette giver nogle ny 
udfordringer. 
Violerne har fået ny pædagog, Henriette, som 
starter til december.  
Julen nærmer sig med tilhørende traditioner - 
Kirkebesøg, Lucia mm. 

 

6. Budget 2023  
 

Henrik informerer om budget 2023, og 
der vil være mulighed for at spørge ind til 
dette.  
 
Opdateret budget sendes til bestyrelsen 
primo uge 45.  

Budget 23 med korrektioner gennemgås ved Maj. 
Det ser ud til at vi går ud af 2023 med et 
underskud på ca. 100.000. Et underskud, som vi 
ikke vil forsøge at indhente med småtiltag her og 
der. 
Vi har fået ny bogholder i FOBU, som kan deltage 
ved næste møde og gennemgå regnskabet med 
os. 

 
 
 
 

7. Netværk Nørrebro Henrik orienterer, og vi skal drøfte 
hvordan vi får gang i bestyrelsesnetværk 
på tværs af vores Netværk.  
 

 
Flyttes til næste møde 

 

8. Pædagogisk 
tilsynsrapport 2023 

Vi drøfter tilsynsrapporten, og de tiltag vi 
som ledelse vil foretage os.  
 
 

Drøftes kortvarigt, men flyttes til næste møde 
Obs. Linket kan ikke åbnes. Vedhæft som alm. fil. 
  

Tilsynsrapport 

2023.pdf
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9. Forældrenetværk V/ 

Maj  
”Netværket har til formål at give 
forældre til børn på Martha Hjemmet 
mulighed for at arrangere aktiviteter til 
gavn for børnelivet i institutionen” 
 
Hvem tager ansvaret efter Maj er blevet 
for person? 
 
Tøjbyttebod V/Anna og Louise 
 

Anna bliver, sammen med Maj, ny administrator 
af facebook-gruppen. 
 
Forældrearbejdsdag den 2/2-2024 
 
Hvad med at forældre afleverer brugt legetøj, og 
møbler til Martha Hjemmet? 
Dette droppes, da det er for tidskrævende en 
opgave, som muligvis alligevel ikke giver det store 
udbytte. 
 
Fotograf til nye billeder på Martha Hjemmet? 
Merles kæreste er fotograf og vil gerne tage 
opgaven til “vennepris”. 
 
Nogle forældre oplever, og hører fra deres børn, 
at Ipads bliver brugt som underholdning.  
Vi diskuterer hvor udbredt dette reelt er? Det er 
ikke MH’s politik og skal måske indskærpes for 
vikarer? Skal evt. meldes ud i næste nyhedsbrev, 
da det et tema, som vender tilbage. 
 
 

 

10. Rekruttering og 
tilknytning af 
pædagoger på 
Martha Hjemmet. 

Rekruttering af pædagoger er en 
stigende udfordring, som vi bliver nødt til 
at forholde os til. Vi fortsætter drøftelsen 
fra sidst.   

 Udskydes til næste møde  
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11. Evt.   
 
 

Kbh’s kommune har beslutte at skoler og 
daginstitutioner fra august 2024 ikke skal have 
okse- kalve- og lammekød på menuen grundet 
dets høje klimaaftryk.  
Bestyrelsen skal derfor stemme om, hvorvidt 
køkkenet på MH må genindføre svinekød på 
menuen.  
Forslaget blev enstemmigt vedtaget, men med 
den “klausul” at kødet skal være økologisk. 
Det blev påpeget at kød generelt er sjældent på 
menuen, og at der findes mange alternativer til 
oksekød ud over svinekød. 
Køkkenet skal fortsat tage hensyn til børn som 
ikke spiser svinekød af religiøse årsager. 
 

 
 

12. Næste møde   23.januar 2024 
 
Forældrearbejdsdag, den 2/2-2024 
 
 

 

 
Som forstået 
 
 
Venligst 
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Maj Vadskjær Hjordt Hansen Nynne Christensen  
Forperson   Næstforperson 


